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Referat skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag d. 24. oktober 2023 kl. 17.30-19.30 på Sydbyskolen, mødelokale 48 

Der vil være kaffe, the, vand og frugt til mødet 
Elever: 
Lilly Mikkelsen (6.C – Sjølund), Alex Smith Sørensen (6.A – Rønnebæk)  
 
Medarbejderrepræsentanter:  
Helle Frænde (Rønnebæk), Katrine Bjerre (Sjølund) og Liselotte Brint (Sydby) 
 

Forældrevalgte:  

Stine Pejstrup-Pedersen (Rønnebæk), Nikolaj Sune Bloch Jespersen (Sydby), Andreas Arash 

Pourkamali (Rønnebæk), Christina Odsgaard Olsen (Sjølund), Inda Sanne Vullum Dahlsgaard 

Nielsen (Sydby), Tobias Ammitzbøll (Rønnebæk) 

 

Ledelsen:  

Jørgen Rhode Wilms, Troels Heilmann Møller 

 
Fraværende:  

Magne Emil Villumsen (6.A – Rønnebæk), Andreas Arash Pourkamali (Rønnebæk), Tobias 

Ammitzbøll (Rønnebæk) 

 

Dagsorden Referat 

Sag 13 (5 min) 

Godkendelse af dagsorden 

a. Valg af mødeleder 

 

Skal vi have en fast mødeleder, eller skal vi vælge 

fra gang til gang? 

 

Beslutning 

Nikolaj vælges som mødeleder i dag og til næste 

møde vælges en fast mødeleder. 

Sag 14 (15 min) 

Økonomi – 2 bilag (eftersendes) 

Her vil der være en orientering om driftsstatus, og 

en gennemgang af den handlingsplan, skolen har 

lavet. 

 

Orientering 

Jørgen orienterer og gennemgår de 2 bilag.  

 

Nedslagspunkter: 

 

Regnskabet er delt i 5/12 og 7/12 dele. Dette 

skyldes at skolen overgår til anderledes 

regnskabsår. Dvs. fra januar til januar. 

 

Tallene fra handleplanen lægges i 

budgetopfølgningen.  
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Sag 15 (5 min) 

Skoleårets møderække (1 bilag) 

Mødeplan gennemgås, og eventuelle tilretninger 

drøftes. Mødeplanen skal endeligt besluttes. 

 

Beslutning 

Den udsendte mødeplan er godkendt. 

Sag 16 (10 min) 

Forretningsorden (1 bilag) 

Ledelsen fremlægger et eksempel fra den tidligere 

Kobberbakkeskole, som det blev besluttet på 

mødet 25/9-23. 

Der skal træffes beslutning om, hvorvidt vi skal 

have en arbejdsgruppe til at arbejde videre med 

forretningsordenen, eller om vi skal arbejde med 

den på mødet. 

 

Beslutning 

Jørgen gennemgår den vedhæftede 

forretningsorden. 

 

Der nedsættes en arbejdsgruppe.  

 

Jørgen, Sanne og Liselotte. Jørgen finder datoer. 

Sag 17 (20 min) 

Arbejde med principper (2 bilag): 

• Samarbejdet mellem skole og hjem 

• Fællesarrangementer for elever i 

skoletiden, lejrskoler, praktik mm 

Udvælgelse af to arbejdsgrupper, og input til disse 

arbejdsgrupper, eller beslutning om, at vi arbejder 

fælles med principperne på SB møder. 

 

Beslutning 

Til ”samarbejdet mellem skole og hjem”: 

 

Den kommende Meddelelsesbog vil have en rolle i 

dette princip. Den drøftes på næste møde. 

 

Det udvidet forældresamarbejde på specialområdet 

savnes. Fx visitationsprocessen.  

 

Der ønskes en fokus på den gode tone i 

kommunikationen.  

 

Der nedsættes én arbejdsgruppe. 

 

Katrine, Christina, Helle, Liselotte, Nikolaj, Stine og 

Troels. Liselotte finder datoer. 

Sag 18 (10 min) lægges sammen med sag 20. 

Årshjul (2 bilag) 

Liste over skal-principper, og de eksisterende 

principper vedlægges som bilag. Listen indeholder 

et forslag til prioritering af principperne i forhold til 

årshjulet. 

 

Drøftelse/beslutning 

 

Sag 20 (30 min) 

Hvad skal vi arbejde med de næste 1-4 år? 

 

Drøftelse/beslutning 

Sag 20: 

 

Fokus på processen af dannelse af 

principper/retningslinjer/værdier. Fra indsamling af 

viden/input til færdigt dokument og endelig 

implementering i hverdagen for elever, forældre og 

personale. Hvordan sikres ejerskab og kontinuerlig 

opfølgning. 

 

Arbejdet med Værdigrundlaget prioriteres.  

 

Fokus på fagligheden. Sikre en ordentlig faglighed 

hos eleverne og sikre deres gode resultater og 

videre uddannelsesvalg.  
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Rekruttering og fastholdelse af personale, som 

opmærksomhedspunkt. Hænger sammen med 

arbejdet omkring værdigrundlaget.  

 

Årshjulet laves for de næste fire år. Jørgen og 

Troels ser på udkast.  

 

Sag 19 (5 min) 

Vederlag  

Der skal træffes beslutning om, hvorvidt 

skolebestyrelsen ønsker vederlag for arbejdet i 

skolebestyrelsen. 

 

Orientering 

Jørgen mangler svar fra CDS. Men ifølge 

lovgivningen kan vederlag gives. 

 

Skolebestyrelsen beslutter at de ikke modtager 

vederlag. 

Sag 21 (15 min) 

Skolens værdier 

3. oktober mødes hele skolens personale til et 

fælles personalemøde, hvor vi skal arbejde med 

vores nye skoles værdier. Arbejdet med værdier er 

en opgave for skolebestyrelsen, men med input fra 

både medarbejdere og elever. Der ønskes en 

drøftelse af proces mm. 

Drøftelse 

Se sag 18 og 20. 

 

Drøftes på kommende møder.  

 

 

Sag 22 (15 min) 

Fremtidigt orienteringspunkt 

Model for information fra skole til bestyrelse. 

 

Drøftelse/beslutning 

Kommunikation mellem bestyrelsen og skolen. Alt 

fra indkaldelse til diverse sager.  

 

Indkaldelser i Outlook, og ”lette” beskeder i Aula. 

Sag 23 (5 min) 

Forslag til punkter til kommende møder 

a. Principper. 

b. Meddelelsesbogen. 

c. Resurser, fx inventar og specialiseret 

personale til specialrækkerne.  

d. Facebookgruppe. 

 

Sag 24 (5 min) 

Eventuelt  

 

Forældremøder:  

Sociale medier har fyldt meget på møderne, i 

forhold til negativ omtale. Der savnes også den 

gode historie/positive omtale. Hvilken gavn har 

eleverne af de sociale medier. 

 

Der er på en 3. årgang, blevet spurgt om hvorfor 

der ikke var flere børn i SFO’en. Har virket som en 

slagstale, hvilket var malplaceret. 

 

Skolen har et princip om medicinhåndtering, der 

ikke er tidssvarende. Kommunen har nyligt udsendt 

et brev. Dette skal bruges i stedet. 
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Hjemmesiden trænger til en grundig opdatering.  

 

 

 


